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”  Det var en 
bra fostran  
att komma 
ut i verkligheten 
och se hur  
det fungerar i 
praktiken.”
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Finlands järnvägar 
firar 150 år 

Museitåget som går från 
Kervo till Borgå är en del av 
150-årsjubileet.  
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I år firar Finlands järnvägar 
150 år. Detta uppmärk-
sammar vi självklart i NJT. 
Läs också om de fort satta 
planerna på höghastig-
hetståg i Norge och  
regionaltågen i Danmark. 
Vi hälsar även Tommy 
Frost välkommen som ny 
dansk redaktör. 

uden vuoden alkaessa on tapana tehdä jon-
kinlainen henkinen tilinpäätös. Jätämme 
vanhan vuoden taaksemme ja katsomme 

eteenpäin uuteen jännittävine haasteineen.  
Ruotsissa meillä on uusi joukkoliikennelaki, missä 
läänien päämiehet korvataan uusilla joukkoliiken-
neviranomaisilla, jotka vastaavat alueellisen  
bussi- ja junaliikenteen suunnittelusta. Suomessa 
vietetään rautateiden 150-vuotisjuhlaa ja  
Tanskassa DSB ottaa uusia otteita viime vuoden 
turbulenssin jälkeen, ei vähintään Juutinrauman 
liikenteessä. Norjassa jatkuvat keskustelut suurno-
peusjunista.

Myös NJS:n piireissä jatkuu keskustelu tule-
vaisuudesta. Ennen kaikkea mietitään, miten  
yhdistys pääsisi mukaan jäsenten erilaisiin ver-
kostotoiminnan foorumeihin ja jakamaan in-
formaatiota pohjoismaisen raideliikennealan ke-
hityksestä. NJT-lehti on ehkä tärkein kanava, 
mutta myös seminaarit sekä verkostoitumisen ja 
sosiaalisen median uudet muodot ovat tärkeitä  
instrumentteja, joissa voidaan nopeasti kertoa alan 
tapahtumista. 

Samanaikaisesti pyörivät pyörät yhä nopeam-
min. Yhä useampi asia vaatii huomiotamme.   
Aika on jaettava yhä useampien kokousten ja mui-
den aktiviteettien kesken. Tämän huomaa myös 

yhdistystyössä, ei vähintään NJS:n toiminnassa. 
Jäsenillemme tulee yhä vaikeammaksi löytää aikaa 
seminaareihin ja muuhun toimintaan. Tämän  
takia pidän tärkeänä, että alan organisaatiot ja  
yritykset todella antavat työntekijöilleen, jotka 
ovat NJS:n jäseniä, mahdollisuuden osallistua  
toimintaan. Ei ainoastaan omalla paikkakunnalla 
vaan myös muualla. Tämä asettaa tietenkin myös 
vaatimuksia NJS:lle, että sen toiminta pysyy  
korkeatasoisena ja motivoi käyttämään aikaa ja  
rahaa osallistumiseen.

Nyt alkaa NJT-lehden 138:s julkaisuvuosi.  
Lehti on yhtä vanha kuin yhdistys. Viimeisten 25 
vuoden aikana on rautatieala Pohjoismaissa  
kulkenut valtiollisista, kansallisista rautatiehal-
linnoista monimuotoisten alojen yhtiöittämisiin, 
yksityistämisiin ja suureen määrään uusia  
yhtiöitä. Kaikki eivät pidä tästä kehityksestä ja 
ovat sitä mieltä, että ennen oli paremmin. Ehkä 
niin oli, mutta kelloa ei voi siirtää taaksepäin. 
Elämme ympäristössä, joka koko ajan muuttuu  
ja siihen meidän on sopeuduttava. Tiedämme  
ainoastaan, ettei tuleva vuosi tule olemaan kuin 
edellinen.

Ei tule koskaan olemaan kuten ennen vanhaan 
ja niin ei ollut silloinkaan!

id varje nyår görs någon form av men-
talt bokslut. Vi lämnar det gamla året bak-
om oss och ser fram emot ett nytt år med 

spännande utmaningar. I Sverige har vi en ny kol-
lektivtrafiklag där länens trafikhuvudmän ersätts 
av nya regionala kollektivtrafikmyndigheter med 
ansvar för planering av den regionala buss- och 
tågtrafiken. I Finland firas järnvägens 150-årslu-
bileum och i Danmark tar DSB nya tag efter fjol-
årets turbulens, inte minst med Öresundstrafiken. 
I Norge fortsätter diskussionerna om höghastig-
hetståg.

Även inom NJS pågår diskussioner om fram-
tiden. Framför allt hur föreningen ska nå ut till 
medlemmarna i olika forum för nätverkande och 
spridning av information om utvecklingen av den 
nordiska spårtrafikbranschen. NJT är kanske den 
viktigaste kanalen, men också seminarieverksam-
heten, nya former för nätverkande och sociala me-
dier är viktiga instrument för att snabbt nå ut med 
vad som är på gång inom branschen.

Samtidigt snurrar hjulen allt snabbare. Fler 
och fler saker pockar på uppmärksamhet.Tiden 
ska delas mellan allt fler möten och andra aktivite-
ter. Det märks också i föreningsarbetet, inte minst 
inom NJS. För våra medlemmar blir det allt svåra-
re att få tid att delta i seminarier och annan verk-
samhet. Därför tycker jag det är viktigt att företa-

gen i branschen faktiskt ger sina anställda som är 
medlemmar i NJS möjlighet att delta i verksamhe-
ten. Inte enbart på den egna orten utan också på 
andra ställen. Detta ställer också krav på NJS, att 
verksamheten håller hög kvalitet för att motivera 
tid och kostnad för att delta.

NJT är nu inne på sitt 138:e utgivningsår. Lika 
gammal som föreningen. Under de senaste 25 åren 
har järnvägsbranschen i Norden gått från statliga 
nationella järnvägsförvaltningar till en mångfacet-
terad bransch genom bolagiseringar, privatisering-
ar och en mängd nya företag. Alla gillar inte den 
utvecklingen och tycker att det var bättre förr. Det 
kanske var så, men det går inte att vrida klockan 

tillbaka. Vi lever i en 
omvärld som stän-
digt förändras och 
som vi måste förhål-
la oss till. Det enda 
vi vet är att det kom-
mande året inte blir 
som det föregående.

Det blir aldrig 
som det var förr, och 
det blev det inte då 
heller!
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